
Food Hygiene Manager Certificate Course (English Class) / 
食物衞生經理證書課程 ( 中文班 )

INTRODUCTION 簡介﹕

The Food and Environmental Hygiene Department has put the Hygiene Manager and Hygiene Supervisor Scheme into 
practice to strengthen food safety supervision in all licensed food premises.  All large food premises and other food 
premises producing high-risk food are necessary to appoint at least one Hygiene Manager and one Hygiene Supervisor.
食物環境衞生署推行「衞生經理及衞生督導員計劃」，規定每間大型食店 / 食物工場及製造高風險食物的食店 / 食物
工場必須派出職員修讀由認可院校舉辦的正規食物衞生訓練課程，然後再為廠內其他前線員工提供基本食物衞生培
訓。所有大型食店或食物工場及製造高風險食物的食店或食物工場，必須委任一名衞生經理及一名衞生督導員，其
他食店或食物工場則須委任一名衞生經理或一名衞生督導員。

UPON COMPLETION OF THE COURSE, PARTICIPANTS WILL 學員在課程完結後，可以﹕

 understand the importance of food hygiene and food safety 了解食物衞生及食品安全的重要性
 strengthen the safety and hygiene of the food premises and restaurants 加強食物工場及食店的安全及衞生
 obtain the Hygiene Manager certificate accredited by the Food and Environmental Hygiene Department 考取食
 物環境衞生署認可之衞生經理資格

DESIGNED FOR 適合參加人士﹕

Executives working in the food and catering industry or people who are aspired to work in this industry 
從事食品製造及餐飲業的在職人士，有意投身食品行業的人士

COMPLETION REQUIREMENT 完成課程要求﹕

Participants who achieve attendance of 80% or above and pass the examination will be awarded a Hygiene 
Manager certificate. 學員需至少有八成出席率，並在考試中合格，方可獲得食物衞生經理證書。

COURSE LEADER 講師﹕

Ms Becky Cheung is currently a lecturer in The University of Hong Kong and The Chinese University of Hong 
Kong and was Chairman of International Food Safety Association.  With over 26 years in China, Hong Kong and 
the United Kingdom in food safety and quality systems experience.  Becky is currently the CEO of a consultancy 
firm founded in London in 1991.  It is registered as training center and authorized issuing agency with Chartered 
Institute of Environmental Health, UK. 
張劉麗賢女士，現任香港大學和中文大學講師，國際食品安全協會會長。擁有超過 27 年在中國、香港及英國從事食
品安全及品質系統的豐富經驗。張女士現任德信顧問公司行政總裁。此公司於 1991 年在英國倫敦成立，該公司更是
英國食物環境衞生署註冊的培訓中心及認可發證機構。

FEE 費用﹕

HKMA / IFSA / HKCSM Member / *Registered Hygiene Supervisor (*Copy of Certificate should be provided) 本會 / 
國際食品安全協會 / 香港餐務管理協會會員 / 已獲取食環署頒發「衞生督導員」證書 * 的學員 (* 報名時請連同「衞生
督導員證書」副本乙份一併寄回 ): HK$1,000 
Non-member 非會員 : HK$1,200

DEADLINE FOR REGISTRATION 截止日期﹕ 1 week before course commencement 開課前一星期

LANGUAGE MEDIUM 授課語言﹕

English Class 英文班 ﹕ English 英語
Chinese Class 中文班 ﹕ Cantonese, with supplementary notes in English 以粵語講授，並輔以英文名詞 

VENUE 地點﹕

P: Shop 2 G/F Pico Tower, 66 Gloucester Road,  SS: 3/F South Seas Centre Tower 2, 75 Mody Road,
 Wanchai, Hong Kong     Tsim Sha Tsui East, Kowloon
 香港告士打道 66 號筆克大廈地下    九龍尖沙咀東麼地道 75 號南洋中心第 2 座 3 樓

ENQUIRIES 查詢﹕

General Enquiry & Enrolment 報名／一般查詢： 2774 8500 or 2774 8501 (enrol@hkma.org.hk)
Course Website 課程網址 :   www.hkma.org.hk/exam
For course details 課程詳情：   Ms Winnie Sit : 2774 8573 
Email 電郵 :     tsw@hkma.org.hk
Fax 傳真：     2365 1000



報名表格

食物衞生經理證書課程 ( 英文班 )  上課時間﹕上午 9 時至下午 6 時  上課地點： 灣仔 (P)

 2020 年 1 月 13 及 14 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-1-P    2020 年 7 月 6 及 7 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-7-P
 2020 年 2 月 10 及 11 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-2-P    2020 年 8 月 3 及 4 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-8-P
 2020 年 3 月 2 及 3 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-3-P    2020 年 9 月 7 及 8 日  ( 星期一及二 ) G-47252-2020-9-P
 2020 年 4 月 6 及 7 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-4-P    2020 年 10 月 5 及 6 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-A-P
 2020 年 5 月 4 及 5 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-5-P    2020 年 11 月 2 及 3 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-B-P
 2020 年 6 月 8 及 9 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-6-P    2020 年 12 月 7 及 8 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-C-P

 2020 年 3 月 24 及 25 日 ( 星期二及三 ) G-47252-2020-3-SS         上課地點： 尖東 (SS)

Food Hygiene Manager Certificate Course (English Class)  Time ﹕ 9:00 am – 6:00 pm Venue: Wanchai (P)

 9 & 10 March 2020  (Mon & Tue) G-47253-2020-1-P   14 & 15 September 2020 (Mon & Tue) G-47253-2020-3-P
 15 & 16 June 2020  (Mon & Tue) G-47253-2020-2-P         

FEE 費用﹕ HKMA / IFSA / HKCSM Member / *Registered Hygiene Supervisor: HK$1,000 (*Copy of Certificate should be provided) 
    Non-member: HK$1,200

Applicants should include their HKID card number and fill in all details in block letters.  The Association will issue certificates based on the details and name 
format as given in this form.  As required by the Food and Environmental Hygiene Department, the applicant’s Chinese and English Names show on the 
Certificate must be the same as show on his/her ID card 

( 根據食物環境衛生署規定，證書上的中英文姓名必須與香港身份證相同 )

Name : Mr / Ms                (In English, Surname fi rst)           (In Chinese)

HKID Card No. (For verification of the applicant’s identity):      Date of Birth (YY/MM/DD):     HKMA Membership No.:       

Company :                                     

Position:                                     

Company Address :                                   

Job Function (e.g. Accounting), please specify:                            

Nature of Business (e.g. Retail), please specify:                            

Telephone No (Offi  ce):      (Residence):       (Mobile):         E-mail:             

Correspondence Address:                                  

Cheque Number:               Cheque Amount: HK$                

Education Level:   Doctoral degree   Master’s degree   Bachelor’s degree   HKMA Diploma   Other Diploma
      Matriculation    F.5 / HKDSE   Others (Please specify)                  

Total Number of Years of Working Experience:        Years of Working Experience in Course-Related Field:           

Name and Title of Nominator (if applicable):                              

Nominator email/address:                                  

Sponsorship:   Company-sponsored   Self-sponsored

From where did you FIRST learn about this Programme?

 HKMA Email     Mail     Newspaper/Magazine (please specify):                 
 Email Promotion from Other Websites (please specify):         Online Advertisement (please specify):          
 Search Engine (please specify):               Social Media (please specify):             
 HKMA Website (Where did you fi nd this information):                          
 MTR Station (please specify):        Exhibiton:  Jobmarket Career & Education (EJEX)  Others (please specify):        

 Registration must be made on the Enrollment Form provided and returned to the Association before the programme commencement date (Not less  
 than 5 days)with full fee.  This form together with a crossed cheque payable to The Hong Kong Management Association should be returned to:   
  The Hong Kong Management Association, 16/F, Tower B, Southmark, 11 Yip Hing Street, Wong Chuk Hang, Hong Kong.
 Acceptance is subject to the discretion of the Association.  An offi  cial receipt will be sent to you within two weeks.
 Applications, upon full payment, will be processed on a fi rst-come fi rst-served basis.
 For RESERVATIONS and ENQUIRIES please call 2774-8501 (Customer Service Department) during normal offi  ce hours or fax 2365-1000. 
 No refund will be made after payment, but participants can arrange to have their places substituted should they be unable to attend the  
 programme by notifying the Association at least 2 days prior to programme commencement.
 The HKMA reserves the right to make alterations regarding the details. 
 Website: www.hkma.org.hk/exam

Personal Data Collection Statement
1. The personal data of applicants are collected and kept for purposes of processing of applications of course enrolment, course admission, student and 

memberadministration, course research and statistical matters. 
2. The personal data provided in this form will be used by the Association for direct marketing, including special off ers, training and education programmes, 

awards andcompetitions, membership, alumni, promotional activities and other services and activities that it may arrange. 
3. Applicants wishing for access to and/or correction of personal data may send their written requests to the Association.

If you do not wish to receive information as stated in point 2 of this statement, please indicate your objection by ticking the box.  You may at any time send your 
written requests to the Association. 

Applicant’s Declaration
1. I declare that the information provided in this form and the attached documents is correct and complete.  I authorize the Association to obtain information 

about my public examination results and records of studies from concerned institutions (if necessary). 
2. I understand that the information provided in this form and the attached documents will be used in the admission assessment  process and that any 

misrepresentation, omission or misleading information given may disqualify my application for admission and enrolment in the programme. 
3. I have noted, understood and agreed to the contents of the Personal Data Collection Statement.

Notes
1. I understand that all handout materials obtained in class are strictly for my own educational purposes.
2. I have understood all the “Notes for Application” listed in Application Form.

Applicant’s Signature:                   Date:               



報名表格

食物衞生經理證書課程 ( 中文班 )  上課時間﹕上午 9 時至下午 6 時  上課地點： 灣仔 (P)

 2020 年 1 月 13 及 14 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-1-P    2020 年 7 月 6 及 7 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-7-P
 2020 年 2 月 10 及 11 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-2-P    2020 年 8 月 3 及 4 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-8-P
 2020 年 3 月 2 及 3 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-3-P    2020 年 9 月 7 及 8 日  ( 星期一及二 ) G-47252-2020-9-P
 2020 年 4 月 6 及 7 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-4-P    2020 年 10 月 5 及 6 日   ( 星期一及二 ) G-47252-2020-A-P
 2020 年 5 月 4 及 5 日 ( 星期一及二 ) G-47252-2020-5-P    2020 年 11 月 2 及 3 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-B-P
 2020 年 6 月 8 及 9 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-6-P    2020 年 12 月 7 及 8 日    ( 星期一及二 ) G-47252-2020-C-P

 2020 年 3 月 24 及 25 日 ( 星期二及三 ) G-47252-2020-3-SS         上課地點： 尖東 (SS)

Food Hygiene Manager Certificate Course (English Class)  Time ﹕ 9:00 am – 6:00 pm Venue: Wanchai (P)

 9 & 10 March 2020  (Mon & Tue) G-47253-2020-1-P   14 & 15 September 2020 (Mon & Tue) G-47253-2020-3-P
 15 & 16 June 2020  (Mon & Tue) G-47253-2020-2-P         

FEE 費用﹕ HKMA / IFSA / HKCSM Member / *Registered Hygiene Supervisor: HK$1,000 (*Copy of Certificate should be provided) 
    Non-member: HK$1,200

Applicants should include their HKID card number and fill in all details in block letters.  The Association will issue certificates based on the details and name 
format as given in this form.  As required by the Food and Environmental Hygiene Department, the applicant’s Chinese and English Names show on the 
Certificate must be the same as show on his/her ID card 

( 根據食物環境衛生署規定，證書上的中英文姓名必須與香港身份證相同 )

姓名 : 先生 / 女士          ( 中文 )                        ( 英文 )

香港身份證號碼 ( 用作核實申請人之身份 ):       出生日期 : (年 / 月 / 日 )        本會會員號碼 :         

公司名稱 : ( 中文 )                                   

　　　　   ( 英文 )                                   

公司地址 : ( 中文 )                                   

　　　　   ( 英文 )                                   

職位 : ( 中文 )                 ( 英文 )                   

工作範圍 : ( 請指明，例如：會計 )                               

業務性質 : ( 請指明，例如：零售業 )                              

電話 : ( 公司 )          ( 住宅 )        ( 手提電話 )         電子郵箱               

通訊地址 ( 英文 )                                    

支票號碼：                   支票金額：港幣                  

學歷：   博士    碩士    學士    管協文憑    其他院校文憑

    預科    中五 / 香港中學文憑   其他（請列明）                     

工作經驗    年    與本課程有關之工作經驗       年      費用支付：   個人   公司

推薦人姓名及職位 ( 英文 )                                 

推薦人電子郵箱／地址                                  

從哪裡最先知道此課程：

 HKMA 電子郵件     郵寄章程     報章 / 雜誌廣告 ( 請註明 ):                  

 其他網址電郵 ( 請註明 ):               網頁廣告 ( 請註明 ):               

 搜尋引擎 ( 請註明 ):                社交媒體 ( 請註明 ):               

 HKMA 網頁 ( 從哪裡最先知道此課程 ):                             

 地鐵站陳列 ( 請註明 ):        展覽陳列 :  求職廣場職業及教育博覽 (EJEX)   其他 ( 請註明 ):          

 請填妥報名表格，連同劃線支票 ( 以「香港管理專業協會」名義抬頭 ) 於開課前 ( 不少於五天 ) 寄回 : 
  香港管理專業協會  香港黃竹坑業興街 11 號南匯廣場 B 座 16 樓    

 報名取錄與否，概由本會審查決定。學費收據將於兩星期內寄發。
 申請將於繳款後以先到先得方式處理。
 留位及查詢，請於正常辦公時間內致電 2774-8501( 客戶服務部 ) 或以傳真 2365-1000 聯絡本會。
 已繳之學費，概不退還。報名者如因事未能出席，可由他人替代，惟必須於課程開課兩天前通知本會。
 香港管理專業協會保留更改課程日期、時間、地點及講師細節之權利。 
 網址 : www.hkma.org.hk/exam 

個人資料收集聲明
1. 本會收集及保存個人資料的目的及用途為處理課程報名的申請、安排入讀事宜、學生及本會會員事務、課程研究及統計事宜。
2. 此報名表內所提供的個人資料將供本會職員向申請人進行直接促銷活動，包括優惠、培訓及教育課程、獎項及比賽、會員、舊生會、推廣及其他服務及活動。
3. 申請人如欲查閱及 / 或更改個人資料，請向本會提交書面申請。

如不欲接收此聲明第二項所述之本會資訊，請於空格內填上號，或隨時向本會提交書面申請。 

申請人聲明
1. 本人謹此聲明在此報名表格及附件中填報的資料，根據本人所知，均屬真確無訛，並授權香港管理專業協會向有關機構索取有關本人之考試及就讀資料 ( 如

需要 )。
2. 本人明白在此報名表格及附件中填報的資料將用於入學評估的過程，亦明白任何虛假陳述、遺漏或誤導性的資料可能令本人申請及就讀有關課程及被錄取

的資格被取消。
3. 本人已細閱、明白並同意「個人資料收集聲明」的內容。

注意事項
1. 本人確知課堂上派發之講義僅供本人修習之用。
2. 本人已明白列於報名表格中的所有「報名須知」。

申請人簽署：                  日期：               


